



Print ISSN: 1016-4286



<http://www.brepolsonline.net/loi/pceeb>

**Editor:**

Jean-Marie Cauchies (Université catholique de Louvain)  
Robert Stein (Universiteit Leiden)

Depuis près de cinquante ans, le Centre européen d'études bourguignonnes (XIV<sup>e</sup>-XVI<sup>e</sup> siècles) – jusqu'en 1984 Centre européen d'études burgondo-médiannes – publie annuellement les actes des rencontres scientifiques qu'il organise dans une ville de l'espace géographique couvert par ses travaux. Ses objectifs sont, selon les termes mêmes de ses statuts, la promotion, l'encouragement et la coordination des études historiques relatives à l'époque des ducs de Bourgogne de la Maison de Valois et des premiers Habsbourg, entre Mer du Nord, système fluvial Rhin-Danube et Méditerranée. Les thèmes des rencontres relèvent des divers aspects du passé de ces contrées, en mettant l'accent sur les relations politiques, économiques, culturelles, spirituelles qu'elles entretenaient entre elles. En raison de leur caractère international et plurilingue (français, allemand, anglais, italien), les volumes de la collection trouvent une place de choix dans la bibliographie des études consacrées à cette période de l'histoire qui marque la transition entre Moyen Âge et Renaissance en Occident.

For nearly fifty years, the Centre européen d'études bourguignonnes (fourteenth and fifteenth centuries) – known until 1984 as the Centre européen d'études burgondo-médiannes – has published annually the acts of the scholarly meetings it organizes in cities within the territory covered by its activities. Its objectives, as stated explicitly in its statutes, are the promotion, the encouragement, and the coordination of historical studies relating to the period of the Dukes of Burgundy of the house of Valois and of the first Habsburgs, between the North Sea, the Rhine-Danube river system, and the Mediterranean. The themes of these meetings relate to different aspects of the past of these lands, with particular emphasis on the political, economic, cultural and spiritual links that existed between them. Because of their international and multilingual nature (French, German, English and Italian), the volumes of the collection hold a position of choice in the bibliography of studies devoted to this historical period which marks the transition between the Middle Ages and the Renaissance in the Western world.

**Highlights:**

- Publication of the acts of the scholarly meetings of the Centre européen des études bourguignonnes
- Multilingual
- Online archive available

**Discipline(s):**

*Medieval & Renaissance History, Cultural Studies*

**Language(s):**

French - English - German - Italian

**Other journals of interest:**

*Viator*

**Related book series:**

*Burgundica*

**Abstracting & Indexing Services:**

*International Medieval Bibliography*

*Répertoire international de littérature musicale (RILM)*